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Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do 

informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatnośd osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 

kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady 

Miejskiej w Ornecie. 

Protokół zanonimizowany 

Protokół nr 12/2023 

LXVI Sesja w dniu 29 listopada 2023 zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 17 listopada 2023 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 29 listopada 2023 o godz. 16:00, a zakooczono o godz. 17:57 tego samego dnia. 

 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu sesji.  

Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5. Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamioska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 

10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rooda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 

14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

5. Wybory uzupełniające ławnika do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027:  

a) przedstawienie opinii zespołu o zgłoszonych kandydatach na ławników, 

b) wybór komisji skrutacyjnej,  

c) tajne głosowanie,  

d) odczytanie protokołu komisji skrutacyjnej o wynikach wyboru,  

e) odczytanie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027 – druk 449. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie – druk 450. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 451. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 452. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określania w 

drodze zarządzenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych – druk 453. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 454. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024” – druk 455. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Orneta z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami określonymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na rok 2024 – druk 456. 

13. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego  na 2024 r. w 

gminie Orneta – druk 457. 

14. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego na 2024 r. w 

gminie Orneta – druk 458. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 459. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 

r. – druk 460. 

17. Informacja o wynikach analizy oświadczeo majątkowych. 

18. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

19. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

20. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej 

sesji. 

22. Informacje i komunikaty. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar:  Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. 

Proszę o odczytanie komunikatu.  
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Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników 66 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada. Sesja 

Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji 

jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Administratorem danych osobowych jest Rada Miejska w Ornecie. Paostwa dane osobowe będą przetwarzane 

w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do 

wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej 

powierzonej administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 rozporządzenia, 

w związku z artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż 

obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeo rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty. Pełną informacje dotyczącą przetwarzania paostwa danych osobowych można uzyskad na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej urzędu. Klauzula 

informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali w której odbywa się sesja. Uczestnicy 

sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany mogą stanąd w miejscu nieobjętym zasięgiem 

kamer. Jednocześnie informuję osoby uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi 

bez uzasadnionej potrzeby nie ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi nie 

pełniących funkcji publicznej ani nie związanych z tą funkcją. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Otwieram 66 sesję Rady Miejskiej w Ornecie. Bardzo 

serdecznie witam wszystkich paostwa radnych. Witam gości. Witam Wiceprzewodniczących Gminnej Rady 

Seniorów w Ornecie pana Jana Mikłusza i panią Leokadię Adamczyk. Witam Burmistrza Ornety Ireneusza 

Popiela. Zastępcę Burmistrza Ornety pana Andrzeja Gierlofa. Sekretarza Gminy panią Natalię Brycką. Skarbnika 

Gminy panią Annę Kich. Radcę prawnego, mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam sołtysów, 

przewodniczących zarządów osiedli mieszkaoców, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników 

urzędu miejskiego oraz wszystkich mieszkaoców uczestniczących na żywo w sesji i tych, którzy nas obserwują w 

czasie transmisji. Bardzo serdecznie dzisiaj witam na sesji również dyrektora Przedszkola nr 2 panią Barbarę 

Kobierską, od dzisiaj emeryta. I panią Dorotę Wiszniewską, która będzie pełnid obowiązki dyrektora Przedszkola 

nr 2. Przechodzimy do, zamykamy punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności. Bardzo proszę 

wszystkich paostwa o wciśnięcie przycisku kworum. Daniel, kworum. Tak, w sesji uczestniczy 13 radnych, 2 

nieobecnych. Mamy kworum, więc możemy dzisiaj podejmowad wszelkie uchwały. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku obrad. Proszę 

paostwa proponuję aby z porządku obrad wykreślid punkt nr 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określenia w drodze zarządzenia szczegółowych warunków 
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sprzedaży nieruchomości gruntów na rzecz ich użytkowników wieczystych, druk 453. Jak paostwo wiecie 

mieliśmy tu 2 uchwały i były one, mieliśmy wybrad jedną z dwóch. Ta druga, w obu wypadkach, ta akurat 

uzyskała w obu przypadkach opinie i na komisji wspólnej i na komisji budżetu opinię negatywną, więc będziemy 

głosowad tą drugą. I proponuję zdjąd tą, to z porządku obrad. Druga uchwała, którą zdejmujemy z porządku, 

proponuję zdjąd, to jest punkt 14, rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki 

podatku rolnego na 2024 w gminie Orneta, druk 458. Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych pan radny 

Skowyrski złożył wniosek i to powoduje, że będziemy podejmowad uchwałę a nie pismo. Dlatego proponuję tę, 

to z porządku obrad wykreślid. I proponuję wprowadzid do porządku obrad w punkcie 17 Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka 

Chruściela w Ornecie, druk 463. Komisja Skarg i Wniosków zakooczyła pracę, więc możemy podjąd w tej 

sprawie uchwałę. I oddaję teraz głos panu Burmistrzowi. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo, prosiłbym bardzo o 

wprowadzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny gmina Orneta 

oraz 2-gi projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 2024 

rok. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Przechodzimy teraz, czy ktoś z paostwa ma jeszcze jakieś wnioski 

dotyczące porządku obrad? Jeżeli nie ma to przejdziemy teraz do głosowania, będziemy głosowad każdy 

wniosek oddzielnie i będzie czas, żeby zmienid porządek obrad. 1-sze to jest wykreślenie punktu 9 z porządku 

obrad. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Proszę włączyd. Za 12 

radnych, coś się mi nie zgadza. A, 1 przeciw, przepraszam bardzo, nie zauważyłem. 12 za, 1 przeciw. Większośd 

zdecydowała o wykreśleniu tego punktu z porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Zdjęcie z porządku obrad punktu 9 - Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określania w drodze 

zarządzenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych – druk 453. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha, Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof 

Jotko, Adam Paweł Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria Ołtuszewska, Emil Mateusz 

Rooda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

PRZECIW (1) Piotr Junko 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Zdjęcie z porządku obrad punktu 9 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określania w 
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drodze zarządzenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych – druk 453 - stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zamykamy, przechodzimy do głosowania 2-ego wykreślenia, czyli punktu 14 

pisma dotyczącego podatku rolnego. Proszę włączyd głosowanie. A przepraszam chwilę na odświeżenie. Tak? 

To głosujemy. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za usunięciem punktu 14. Proszę głosowad. 13 głosów za. 

Ten punkt zostaje wykreślony z porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Zdjęcie z porządku obrad pkt 14 - Rozpatrzenie 

pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego na 2024 r. w gminie Orneta – druk 

458.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Zdjęcie z porządku obrad pkt 14 - 

Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego na 2024 r. w gminie 

Orneta – druk 458 - stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I teraz chwilę tak. Już? To teraz przechodzimy do głosowania wprowadzenie 

do porządku obrad w punkcie 18, Rozpatrzenie, przepraszam, punktu 17, Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej. Będzie to w punkcie 17. To jest 

druk 463. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 głosów, więc w punkcie 17 będziemy 

rozpatrywad ten projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 17 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki 

Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie - druk 463.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad 

jako pkt 17 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i 

Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie - druk 463 - stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: To przechodzimy do następnego, propozycji pana Burmistrza, żeby w punkcie 

18 wprowadzid Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia 

podatku rolnego na 2024, druk 465. Kto jest z paostwa za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. 

Projekt został wprowadzony do porządku obrad w podpunkcie 18. Proszę wpisad to w porządku. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 18 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 

2024 rok - druk 465.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof 

Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria Ołtuszewska , 

Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad 

jako pkt 18 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku 

rolnego na 2024 rok - druk 465 - stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dobrze, to w takim razie przejdziemy do jeszcze jednej propozycji pana 

Burmistrza. W punkcie 19 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny gmina Orneta, druk 464. Proszę włączyd głosowanie Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

Za 13 głosów. To wprowadziliśmy w punkcie 19 do porządku obrad. Zamykamy punkt 3. A jeszcze chwilę tak? 

Proszę zamykamy. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 19 - 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta - 

druk 464.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha, Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof 

Jotko, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria Ołtuszewska, Emil 

Mateusz Rooda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad 

jako pkt 19 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina 

Orneta - druk 464 - stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Propozycje zmian porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 
5. Wybory uzupełniające ławnika do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027: 
a) przedstawienie opinii zespołu o zgłoszonych kandydatach na ławników, 
b) wybór komisji skrutacyjnej, 
c) tajne głosowanie, 
d) odczytanie protokołu komisji skrutacyjnej o wynikach wyboru, 
e) odczytanie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027 – druk 449. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie – druk 450. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 451. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 452. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określania w 
drodze zarządzenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych – druk 453. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 
gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 454. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024” – druk 455. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Orneta z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami określonymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na rok 2024 – druk 456. 
13. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego na 2024 r. w 
gminie Orneta – druk 457. 
14. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego na 2024 r. w 
gminie Orneta – druk 458. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 459. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 
r. – druk 460. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki 
Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie - druk 463 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 
2024 rok - druk 465 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta - 
druk 464 
20. Informacja o wynikach analizy oświadczeo majątkowych. 
21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 
22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 
23. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 
24. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej 
sesji. 
25. Informacje i komunikaty. 
26. Zamknięcie obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 62 sesji Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023. Ten protokół był do paostwa wglądu na eSesji, w biurze rady. Czy ktoś z 

paostwa ma uwagi do tego protokołu? Proszę pan radny Junko. Już udzielam głosu. 

Radny Piotr Junko: Dzieo dobry. Panie Przewodniczący przeglądając ten protokół jedna rzecz mi się nasunęła, 

że bodajże na stronie 29, ale mogę się mylid, jest sprawozdanie pana Burmistrza z prac między sesjami. I tam 

jest jednym ciągiem, jakby to była pana wypowiedź i to jest na pewno niezgodne, bo z tego co pamiętam, to 

zawsze pan Burmistrz to sprawozdanie czyta, więc prosiłbym o ewentualne tam wprowadzenie tej zmiany, że to 

pan Burmistrz a nie pan. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Jasne. Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś inne wnioski, uwagi? Jeżeli nie 

ma to przechodzimy do głosowania. Kto z paostwa jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 12 głosów za, 1 wstrzymujący. Protokół został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Piotr Junko, 

Adam Paweł Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria Ołtuszewska, Emil Mateusz Rooda, 

Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie protokołu LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 

2023 r.- stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I teraz poza porządkiem udzielam głosu panu Burmistrzowi. Bardzo proszę 

panie Burmistrzu, jakby pan wziął mikrofon. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowny panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo. Dziś jest dzieo 

bardzo szczególny dla naszej społeczności lokalnej. Tak jak pan Przewodniczący na początku powiedział od 

dzisiaj na zasłużonej emeryturze, widzę uśmiech na twarzy, jest pani Basia Kobierska dyrektor Przedszkola nr 2 

w Ornecie. Serdecznie Basiu dzisiaj Cię także witam, fajnie, że jesteś i zapraszam, jeżeli pozwolisz do mnie, do 

nas. Na pewno się cieszysz, że...że odchodzisz. Dzisiaj przyszedł taki czas, że możesz z podniesioną głową 

powiedzied, że spełniłaś swój obywatelski obowiązek, spełniłaś swój obowiązek służbowy. I dziś po 26 latach 

bycia dyrektorem w Przedszkolu nr 2 w Ornecie i troszeczkę więcej czasu jako pracownik tego przedszkola, bo 

to była jedyna praca przez twoją karierę. Możesz z dumą i pełną świadomością powiedzied, że to co robiłaś, 

było ważne. Ja dzisiaj miałem okazję z tobą współpracowad co prawda tylko przez 14-15 lat, ale dla mnie 

osobiście był to czas bardzo ważny. Dzisiaj na tej liście, której się chciałaś podpisad, nie chciałaś się podpisad 

pod nazwiskiem Barbara Kobierska dyrektor Przedszkola nr 2. Napisałaś, ja mam nadzieję, że to napisałaś  

,,gośd”. To też bardzo ważne. W imieniu pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, Radnych Rady Miejskiej, 
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pracowników Urzędu Miejskiego w Ornecie, także własnym, chciałem Ci z całego serca podziękowad za ten 

niezwykle trudny czas jaki przeszłaś. Wiele było pewnie chwil miłych. Były też chwile trudne i chwile zwątpienia, 

ale zawsze z podniesionym czołem szłaś do przodu, wypełniając swój obowiązek bycia dyrektorem, bycia 

pracownikiem Przedszkola nr 2. I ten obowiązek mogę z całą pewnością powiedzied wypełniałaś znakomicie. I 

bardzo Ci Basiu za to serdecznie, z całego serca wszyscy dziękujemy. Słyszę, że pani Basia, słuchajcie dzisiaj jest 

pierwszy dzieo na emeryturze, ale bez mandatu się nie obyło, jechała do nas szybko, żeby dojechad, tym 

bardziej Basiu dziękuję.  

Emerytowana Dyrektor Przedszkola nr 2, Barbara Kobierska: Ja... Kilka słów. Przyjeżdżając do Ornety w 84 

roku, podjęłam swoją pierwszą pracę w Przedszkolu nr 2. Dzisiaj jechałam do ZUS-u z jedynym świadectwem. 

Było to dla mnie miłe i nie wiem jechałam z taką duszą na ramieniu. Moja praca częściowo w 84 do 97 jako  

nauczyciel, potem jako dyrektor. Pracowałam ze wszystkimi, wiszącymi tu na tej ścianie Burmistrzami. 

Współpracowałam z dyrektorami szkół, przedszkoli. Począwszy od pani Madrak, od pana Łasioskiego, świętej 

pamięci pana Kaczmarka. Chyba nie byłabym w stanie zliczyd wszystkich. Z władzami miasta współpracowało mi 

się naprawdę rewelacyjnie. Podejrzewam, że ze mną problemów nigdy nie było. Dzięki panu Burmistrzowi 

zrobiłam dach w przedszkolu. Udało mi się zrobid to co zrobiłam. Zawsze starałam się dbad o dobro dzieci, ale i 

przedszkola. Bardzo serdecznie dziękuję. Wspominad będę bardzo miło współpracę ze wszystkimi. Jeszcze raz 

serdecznie dziękuję. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Basiu, Basiu! Czy mogę Cię prosid? Basiu. No czego mogę ci życzyd? Spokoju, 

spełnienia marzeo, a szczególnie ci życzę zdrowia. No i co ci powiem ZUS kocha takich klientów, jak mają 1 

świadectwo pracy. Dziękuję ci bardzo serdeczne. Dziękuję. 

Emerytowana Dyrektor Przedszkola nr 2, Barbara Kobierska: Marzenka była mi też bardzo pomocna przy 

załatwianiu spraw z emeryturą. Dziękuję bardzo. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Ja myślę, że paostwo, pan Burmistrz powiedział. My w 

imieniu Rady bardzo serdecznie dziękujemy. 26 lat dyrektorowania, to paostwo możecie sobie wyobrazid ile 

razy pani Barbara Kobierska była na sesji Rady Miejskiej? na pewno, bardzo chyba, chyba więcej razy niż 

niektórzy tu z nas. A też jak zauważyliśmy była częstym, raczej nie opuszczała sesji Rady Miejskiej, więc 

dziękujemy bardzo za pracę dla naszego miasta, dla przedszkola i życzymy długo żeby pani żyła i zdrowo na tej 

emeryturze, żeby pani się cieszyła tą emeryturą jak najdłużej. Pan Burmistrz jeszcze chciał zabrad głos proszę 

bardzo. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Przychodzi taki moment w życiu każdej jednostki, że Burmistrz ma tę przyjemnośd, 

powierzenia funkcji dyrektora osobie, która została wspólnie wybrana przez nas. Basiu i bardzo ci za to też 

dziękuję. Merytorycznie, wspólnie podeszliśmy do tematu i bardzo się z tego powodu cieszę. I chciałbym z całą 

przyjemnością, wspólnie z panem Inspektorem do spraw oświaty, panem Przewodniczącym Rady Miejskiej, w 

imieniu Rady Miejskiej w Ornecie i wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego powierzyd akt powierzenia 

funkcji pani Dorocie Wiszniewskiej. Pani dyrektor zapraszamy. Żeby formalności stało się zadośd, odczytam 

paostwu ten akt w skrócie. Powierzam pani Dorocie Wiszniewskiej pełnienie obowiązków dyrektora 
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Przedszkola nr 2 w Ornecie na okres od 30 listopada 2023 do 31 sierpnia 2024. Uprawnienia i obowiązki pani 

wynikające z zajmowanego stanowiska określają przepisy ustawy Karta Nauczyciela oraz przepisy wykonawcze 

do tych ustaw w zakresie nieuregulowanym wymienionych ustaw przepisy Kodeksu pracy. Gratulujemy i bardzo 

dziękujemy, że pani się zgodziła. 

 

5. Wybory uzupełniające ławnika do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027: 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do realizacji punktu 5. Do wyborów uzupełniających ławnika 

do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027. Powołaliśmy oczywiście taki zespół, 

który miał przygotowad, przejrzed dokumenty złożone. Przewodniczącym zespołu została pani radna Marzena 

Ołtuszewska. Bardzo proszę o przedstawienie opinii zespołu o zgłoszonych kandydatach na ławników. Punkt b, 

punkt a, przepraszam. 

 

a) przedstawienie opinii zespołu o zgłoszonych kandydatach na ławników, 

Radna Marzena Ołtuszewska: Dzieo dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Zespół został powołany 

uchwałą numer BRM.0007.24/2023 Rady Miejskiej w Ornecie W dniu 28 czerwca 2023 roku w skład zespołu 

weszli: radna Marzena Ołtuszewska, radny Adam Kaczmarek, radny Andrzej Salamonik i radny Józef Uzar. 

Przewodniczącą zespołu zostałam ja. Zespół odbył 2 posiedzenia W dniu 19 października 2023 oraz 29 listopada 

2023. Na posiedzeniach dokonał analizy zgłoszonych kandydatów na ławników, pod kątem spełnienia przez  

niego wymogów określonych artykule 158 artykule 159 i artykule 162 ustawy. To jest kompletności 

dokumentów i wymagao formalnych kandydata. Zespół po dokonaniu analizy zgłoszenia kandydata na ławnika 

stwierdza, że zgłoszenie kandydata na ławnika do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim pani Moniki 

Krystyny Mancewicz zgłoszonej przez Prezesa Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim, spełniał wymogi 

określone w ustawie. Następnie zespół zgodnie z artykułem 162 paragraf 2 ustęp 9 ustawy. Rady gmin, rady 

gminy zasięgają od Komendanta Wojewódzkiego Policji albo Komedata, Komendanta Stołecznego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. W dniu 20 października Przewodniczący Rady Miejskiej, Józef Uzar, 

wystąpił z pismem do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie w sprawie uzyskania informacji o 

kandydacie na ławnika. W dniu 3 listopada 2023 roku pismem z dnia 31 października Komendant Wojewódzki 

Policji w Olsztynie przesłał kwestionariusz informacji o kandydacie na ławnika sądowego, w którym na, na 

podstawie sprawozdao dokonanych w policyjnych systemach informatycznych nie odnotowano zachowao 

świadczących o naruszeniu przez osobę opinie, opiniowaną porządku prawnego. Na posiedzeniu w dniu 29 

listopada zespół zapoznał się z informacją Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie. Biorąc pod uwagę 

powyższe, zespół po dokonaniu analizy zgłoszenia kandydata na ławnika, stwierdza, że kandydat na ławnika do 

Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027 pani Monika Krystyna Mancewicz, spełnia 

wymogi określone w ustawie. Jeszcze przeczytam może opinie Policji, Komendanta Policji. Komendant 

Wojewódzki Policji w Olsztynie, w Olsztynie, na podstawie sprawozdao dokonanych w policyjnych systemach 

informatycznych nie odnotowano zachowao świadczących o naruszeniu przez osobę opiniowana porządku 

prawnego. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję zamykamy podpunkt a. 

Opinia zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów dokonana w dniu 

29 listopada 2023 r. – stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 

b) wybór komisji skrutacyjnej, 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu b. Wybór Komisji Skrutacyjnej, trzyosobowej. 

Jeżeli paostwo pozwolicie, to zgłoszę, jak będziecie się paostwo chcieli inną. Ja bym proponował, żeby w Komisji 

Skrutacyjnej był pan radny Kaczmarek, pan radny Skowyrski, Pan Marcin Jotko. Czy są inne kandydatury? Nie 

słyszę. W takim razie przegłosujemy to w sposób ręczny. Kto z paostwa jest, żeby w Komisji Skrutacyjnej byli 

radni Kaczmarek, Skowyrski, Jotko? Proszę o podniesienie ręki albo mandatu. Mamy mandat. Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Jednogłośnie. Zamykamy punkt b. 

c) tajne głosowanie, 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu C. Bardzo proszę Komisję Skrutacyjną o 

przygotowanie, przeprowadzenie wyborów. Tradycyjnie jedna osoba będzie wyczytywad listę, z listy obecności 

radnych, i będziemy wchodzid tam za kotarę, tam jest długopis. Proszę zakreślid tak: za, przeciw, wstrzymujący. 

Chwila przerwy.  

Radny Adam Kaczmarek: Proszę paostwa, przystępujemy zatem do głosowania. Zgodnie z listą obecności, 

każdy wyczytany podejdzie, odbierze kartę do głosowania, wejdzie za kotarę, odda głos a następnie wrzuci do 

urny oddany głos. Jest tam długopis. Proszę bardzo. 

Radny Marcin Jotko: Prosimy o głosowanie Banuchy Krzysztofa. Pan Butkiewicz Dariusz. Pan Ferenc Ryszard. 

Jotko Marcin. Junko Piotr. Pan Kaczmarek Adam. Pani Kamioska Danuta. Pan Kogut Daniel. Pani Ołtuszewska 

Marzena. Pan Rooda Emil. Pan Salamonik Andrzej. Tam jest długopis Andrzej. Pan Skowyrski Paweł. Pan Uzar 

Józef. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zarządzam 5 minutową przerwę. Komisja skrutacyjna przeliczy głosy.  

Proszę o zajmowanie miejsc. Zamykamy podpunkt c. 

d) odczytanie protokołu komisji skrutacyjnej o wynikach wyboru, 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu d. Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 

wyniku wyborów. Proszę pana Przewodniczącego Adama Kaczmarka o odczytanie protokołu. 

Radny Adam Kaczmarek: Dziękuję bardzo. Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej dla obliczania głosów i 

ustalenia wyników tajnego głosowania na 66 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada 2023 roku w 

sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027 w wyborach 

uzupełniających. Komisja Skrutacyjna wybrana przez Radę Miejską w Ornecie na 66 sesji w dniu 29 listopada 

2023 roku, w składzie: radny Adam Kaczmarek, radny Marcin Jotko, radny Paweł Skowyrski, stwierdza, że Rada 

Miejska w Ornecie liczy 15 radnych. W chwili zarządzenia głosowania na sesji obecnych było 13 radnych, 

wydano 13 kart do głosowania. Udział w tajnym głosowaniu wzięło 13 radnych. W tajnym głosowaniu udziału 

nie wzięło, nie wyrzuciło kart do głosowania 2 radnych. Głosów ważnych oddano 13. Na kandydata na ławnika 

do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających oddano 

następującą ilośd głosów ważnych Nazwisko i Imię kandydata: Mancewicz Monika Krystyna. Głosy za 12. Głosy 
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przeciw 1. Głosy wstrzymujące się 0. Komisja skrutacyjna stwierdza, że w wyniku tajnego głosowania Monika 

Krystyna Mancewicz została wybrana na ławnika w wyborach uzupełniających ławników do Sądu Rejonowego 

w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027. Na tym protokół zakooczono i podpisano jak powyżej. 

Dziękuję. 

 

Protokół komisji skrutacyjnej wybranej dla obliczania głosów i ustalenia wyników tajnego głosowania na 66 sesji 

Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada 2023 roku w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 

Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających z kartami do głosowania - stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

e) odczytanie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027 – druk 449. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Przechodzimy do podpunktu e. Odczytanie uchwały w 

sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027, druk 449. Bardzo proszę o odczytanie uchwały. 

Radny Marcin Jotko: Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie wyboru 

ławnika na kadencję 2024-2027. Na podstawie artykułu 18 ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy z dnia 

27 lipca 2001 r prawo o ustroju sądów powszechnych Rada Miejska w Ornecie uchwala co następuje. Paragraf 

1: w wyniku tajnego głosowania ławnikiem do Sądu Rejonowego w Lidzbarku Warmioskim na kadencję 2024-

2027 wybrana została Monika Krystyna Mancewicz. Paragraf 2: wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ornety. Paragraf 3: uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Zamykamy podpunkt e. 

 

Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie NR BRM.0007.64.2023 z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie wyboru 

ławnika na kadencję 2024-2027 - stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie – druk 450. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie uznania petycji za nie zasługują na uwzględnienie, druk 450. Ten projekt uchwały był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi 

do tego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na 

uwzględnienie – druk 450. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  
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NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie – druk 450 - stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.65.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 13  

do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 451. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi, druk 451. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa radnych ma uwagi albo pytania do tego projektu? 451 druk. Nie 

widzę zgłoszeo. W takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto z paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 451. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski 

  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 451 - 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.66.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 452. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi, druk 452. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Pan Piotr Junko, 

bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Ja tylko mam prośbę. Nie wiem czy to jest istotne, w tym przypadku, ale na uzasadnieniu 

jest napisane, że dotyczy druku 451, a to dotyczy 452 i obawiam się, żeby nie było jakichś, odrzucenia nadzoru, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Ja akurat mam dobrze. No dobrze, ale to sprawdzimy. Bardzo 

słusznie, bardzo słusznie. Dziękuję bardzo za uwagę. Czy jeszcze jakieś, proszę paostwa, macie uwagi do tego 

projektu? Jeżeli nie ma to w takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
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wstrzymuje? 11 głosów za. Przepraszam 12 głosów za, 1 wstrzymujący. Uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 452.  

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria Ołtuszewska , Emil 

Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Junko 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi – druk 452 - 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.67.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Ornety do indywidualnego określania w 

drodze zarządzenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych – druk 453. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 454. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntów na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

druk 454. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa 

Publicznego oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma 

uwagi albo wnioski do tego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 454. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk 454  - stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.68.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024” – druk 455. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024, druk 455. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma uwagi albo pytania do tego 

projektu? Pan Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dzieo dobry, witam samorząd, witam mieszkaoców. Ja tylko tak króciutko. Zawsze 

jak jest jakieś sprawozdanie tej komisji alkoholowej to praktycznie usłyszymy to samo mi brakuje zawsze 

czegoś, takiej innowacji. Czyli jakiś tego programów. Mi się przypomina taki program, kiedyś był ,,Bądź sobą bez 

nałogów . Czyli bez takich akcji. Akcji, które, które by, no może powiedzied w jakiś sposób nowoczesny 

odpowiedni do obecnych czasów trafiały do mieszkaoców. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy pani chce zabrad głos? Bardzo proszę przycisnąd tam. Proszę pani 

Sekretarz Natalia Brycka. 

Sekretarz Gminy, Natalia Brycka: Ja chciałam panu tylko powiedzied, że wszystkie nasze zadania ujęte w 

Gminnym Programie są najpierw konsultowane ze szkołami, instytucjami kultury i organizacjami 

pozarządowymi. I jakby te zadania wynikają z potrzeb, które od tych instytucji otrzymujemy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z paostwa jeszcze chce zabrad głos? Nie widzę. W 

takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 12 głosów za, 1 

wstrzymujący. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024” – druk 455. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, 

Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , 

Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024” – druk 

455 - stanowi załącznik nr 20 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.69.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu sesji.  

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Orneta z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami określonymi w ustawie o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2024 – druk 456. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Orneta z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

określonymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024, druk 456. Ten projekt 

uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma uwagi albo pytania do tego projektu? Nie ma. W takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

Gminy Orneta z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami określonymi w ustawie o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 – druk 456. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego 

programu współpracy Gminy Orneta z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami określonymi w 

ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 – druk 456, stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.70.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego na 2024 r. w 

gminie Orneta – druk 457. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Proszę? *z sali niezrozumiale+ Proszę? A pomyłka 

nastąpiła, zgoda, ja też zauważyłem. Bo tam punkt 14 wykreślaliśmy, a nie 13. To chwilę musimy poczekad. 

Cofniemy to z powrotem. Ile potrzebuje pani ? Sekunda, dobra. Już mamy punkt 13. Przepraszam bardzo, czyli 
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zamknęliśmy 12. Przechodzimy do punktu 13. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej 

stawki podatku leśnego na 2024 w gminie Orneta, druk 457. Ten, to pismo było opiniowanie na Komisji 

Gospodarki...przepraszam Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego oraz na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji i otrzymało opinie pozytywne. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi? Nie 

widzę. W takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 

głosów, uchwała... pismo zostało przyjęte. Zamykamy punkt 13. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku 

leśnego na 2024 r. w gminie Orneta – druk 457. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki 

podatku leśnego na 2024 r. w gminie Orneta – druk 457, stanowi załącznik nr 24 do protokołu sesji. 

Pismo Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego na 2024 r. w gminie Orneta – druk 

457, stanowi załącznik 25 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego na 2024 r. w 

gminie Orneta – druk 458. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 459. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy teraz do punktu 15. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-

2034, druk 459. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię 

pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania do tego projektu albo uwagi? Nie ma. W takim razie proszę włączyd 

głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 11 głosów za, 2 wstrzymujące. Uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 15. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 459. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Adam Paweł 

Kaczmarek , Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria Ołtuszewska, Emil Mateusz Rooda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 
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NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 459, stanowi załącznik nr 

26  do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.71.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu sesji. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 

2023 r. – druk 460. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 16 porządku obrad. Nie to teraz nie, pani... trzeba 

zamknąd 15. Przejdziemy do 16. Już ten 15 głosowaliśmy. Coś przeskoczyło, tak? Trzeba na 16 wejśd teraz. 16-

sty. Dobrze. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2023, druk 460. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał 

opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa chciałby zgłosid wniosek albo uwagi? Pan radny Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos. Co tu możemy odczytad w tym projekcie uchwały? Rzuca się w oczy, że z 

tegorocznego budżetu przenosimy, aż 10 mln ponad 10 mln, około 10 mln zaplanowanych inwestycji. To mnie 

martwi, bo pamiętam jak się cieszyłem na początek, na początku roku gdy był projekt przedstawiany budżetu, 

że mamy, aż ponad 20 milionów planowanych inwestycji i jak widzimy nie uda się tego zrealizowad. To takie 

pytanie dlaczego się nie udało? A jeśli, czy tego nie było wiadome już podczas projektowania budżetu na ten 

rok? Że nie wyrobimy się ze wszystkimi zaplanowanymi inwestycjami. Mam następnie zapytanie odnośnie 

dofinansowania zakupu samochodów pożarniczych dla Paostwowej Straży Pożarnej z terenu województwa 

warmiosko-mazurskiego. Dlaczego nasza gmina ma ponieśd koszt, aż 256 tysięcy z tym związanym, czy, jakie 

będą korzyści dla naszej gminy z tego? I to jest wszystko o co chciałem zapytad, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz proszę bardzo. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowny panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo. Chciałbym 

odpowiadając na to pytanie drugie: 256 000 co się stanie pozytywnego dla gminy Orneta? Przede wszystkim 

zwiększy się, według nas, bezpieczeostwo przeciwpożarowe, bo ten zakup, to zakup nowego samochodu, 

nowych samochodów. Tutaj jest napisane oczywiście wyraźnie, tak jak był wniosek z Komendy Wojewódzkiej 

Paostwowej Straży Pożarnej, nowych samochodów na potrzeby komendy, po to, żeby wzmocnid 

bezpieczeostwo naszego województwa, tym samym naszej gminy. Chodzi o zakup nowej drabiny, która ma, nie 

pamiętam teraz ile metrów, ale wystarczająca jest to wielkośd drabiny, która także pomoże nam, naszej gminie, 

nie daj Boże w sytuacji kryzysowej. Nie ukrywam także, że prowadzimy rozmowy na temat pozyskania drabiny 

używanej z Paostwowej Straży Pożarnej o wartości ponad miliona zł. I myślę, że to wsparcie Komendy 

Wojewódzkiej Paostwowej Straży Pożarnej przyczynili się do tego, że w niedalekiej przyszłości, mam nadzieję, 

że pozyskamy drabinę, która w tej chwili jest nam niezbędna, bo chcę przypomnied, że nasza drabina Magirus, 

została nie dopuszczona do użytkowania przez Urząd Dozoru Technicznego nie spełnia wymogów. Kosz, który 
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jest doczepiany jest po prostu, stwarzad może niebezpieczeostwo. I nikt nie podpisze się pod zgodą na 

użytkowanie, narażając życie strażaków. W związku z tym, stąd nasze natychmiastowe działanie w tym celu, 

żeby pozyskad nowy sprzęt.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa? Jeszcze raz pan Burmistrz. Bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: To pani Skarbnik może też odpowie za chwilę. Ja tylko powiem, że to nic wielkiego 

się nie dzieje, że wycofujemy 9 milionów 370 tysięcy zł Jeżeli chodzi, przenosimy oczywiście, bo nie, nie 

wycofujemy, tak? Przenosimy na kolejny rok. Bo tutaj to będzie i jest, jak paostwo widzą w nawiasie, jest to 

zapisane, zawarte w projekcie budżetu, który paostwo radni już otrzymaliście na 2024 rok. A wynika to przede 

wszystkim z tego, że w grudniu 2022 nie byliśmy w stanie przewidzied czy firma, która wygra przetarg, a wtedy 

jeszcze nie wiedzieliśmy jaka będzie to firma, ile będzie podejśd do przetargu, kiedy podpiszemy umowę. Bo w 

grudniu tego nikt z was, nikt z nas nie wiedział. I w związku z tym po prostu taka decyzja, żeby w listopadzie to 

przenieśd a nie w grudniu, żeby nie robid fikcji. I to jest myślę, że bardzo dobra decyzja. I tylko powiem, że te 9 

mln 370 przyczyni się do tego, że w przyszłym roku budżetowym, będzie to już 33 miliony inwestycji w gminie 

Orneta. Nie wiem czy przesadziłem, pani Skarbnik, może przesadziłem, ale 33 miliony mi się kojarzy, oczywiście 

dodając tę wartośd. I to jest najwyższy wskaźnik, do tej pory, samorządu Orneckiego, jeżeli chodzi o wskaźnik 

inwestycji w 2024 roku, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pani Skarbnik proszę się zgłosid, jeżeli już. Bardzo proszę pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni paostwo. Głównie tu chodzi o to zadanie ul. Kwiatowa i Ogrodowa, bo w 

tym roku wpłacimy tylko wkład własny, a całe dofinansowanie przejdzie na przyszły rok. No i oczywiście nie 

możemy płacid za coś, co nie jest wykonane, będzie wykonane w przyszłym roku. Dlatego przenosimy to na rok 

2024. A jeżeli chodzi o drogę w Bażynach, 50% dofinansowanie wpłynie w tym roku i 50% zadanie zostało 

zrealizowane można już powiedzied. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja jeszcze wrócę tutaj do samochodów pożarniczych. Jestem 

bardzo zaskoczony, ponieważ takie dofinansowania wcześniej obserwowaliśmy były przez nas dokonywane na 

przykład na, na kościół 5-10 tysięcy, na szpital załóżmy 10 czy 20 tysięcy. To były środki przeznaczone głównie 

tu, w naszym powiecie lidzbarskim. A tutaj mamy do czynienia z sumą 256 000, ogromną sumą. Gdzie nikt 

wcześniej, nikt o tym nie wspomniał na komisjach w ogóle. Tylko ostatnio na komisji wspólnej właśnie zostało 

to powiedziane, czyli przedwczoraj. Nikt z radnych w ogóle, oczywiście nie zapytał się, nie miał żadnych obiekcji, 

co do tytułu. Chociaż wcześniej wyrażane były obiekcje do zupełnie mniejszych sum: 50 czy 70 tysięcy. A to  

256 000 to jest, to jest dla mnie bardzo ogromne zdziwienie. Poza tym Paostwowa Straż Pożarna. My nie 

dokonaliśmy nigdy do Wojewódzkiego Szpitala np. bo tego, bo to jest sprawy, to jest w gestii rządu, to jest 

Paostwowa Straż Pożarna, w gestii rządu, a nie, a nie samorządów, że dokonają. Także kompletnie nie 

rozumiem dołożenia tych funduszy. Poza tym, te informacje, które tutaj nam zostały przedstawione są takie 

trochę zagmatwane. Bo raz, raz, napisane jest, że coś, coś tam ma służyd Ornecie, drugi raz że to jest dla, drugi 

raz, że jest to dla Paostwowej Straży Pożarnej w Olsztynie. Później 3 raz, że to jest kilka samochodów. I w koocu 

nie wiemy tak naprawdę o co chodzi. Wiemy też doświadczenia, że nasze Ochotnicze Straże Pożarne radzą 
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sobie dobrze. Jak przyjeżdża Paostwowa Straż Pożarna z Lidzbarka Warmioskiego, to właściwie na koniec już, 

nie, nasi ochotnicy prawie ich wyręczają. No nie wiem czy z Olsztyna ta drabina w ogóle by zdążyła dojechad. I 

kolejny, i mam pytanie jeszcze w związku z tym, jeżeli pan mówi, że dokładamy się w takiej sumie, dokładamy 

się to znaczy kto jeszcze się dokłada? Ma pan takie informacje kto się dokłada jeszcze na, na tą, na ten, na ten 

znaczy, na 1 samochód, czy na kilka samochodów. To też nie wiemy do kooca. Czy na tą drabinę, czy na kilka 

samochodów. Bo jest też napisane, że kilka samochodów pożarniczych. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tak właśnie to powiedziałem, że to jest na kilka samochodów, w tym drabina. Nowa 

drabina kosztuje 4,5 miliona złotych. Nie mam wiedzy, kto jeszcze się dokłada na tę chwilę. Natomiast jestem 

po rozmowach z panem Komendantem Wojewódzkim Paostwowej Straży Pożarnej panem generałem, który 

także w rozmowie powiedział o potrzebach i przede wszystkim o tym, że powinniśmy mied zabezpieczenie w  

drabinie. I jesteśmy po wstępnych rozmowach o tym, że stara-nowa drabina do Ornety trafi która będzie służyła 

przez kolejne, myślę że kilkanaście lat. Bo ta drabina, którą my chcemy pozyskad będzie miała wartośd ponad 

miliona złotych. Nie stad naszego samorządu na to, żeby taką drabinę zakupid. Nie chciałby pan byd w mojej 

sytuacji, kiedy codziennie wieczorem się kładzie spad i myśli o tym, żeby nie daj Boże nie zapalił się komin w 

kamienicy, która ma powyżej 24 m, bo drabinę w tej chwili w powiecie lidzbarskim, tylko do takiej wysokości 

sięgają. A my musimy mied drabinę ponad 30 metrową, więc to co dzisiaj przekazujemy dla Paostwowej Straży 

Pożarnej, jest moim zdaniem bardzo dobrą decyzją, bardzo szybką decyzją. Bo to wszystko wyszło na, w 

ostatnich dniach. To nie jest tak, że mamy czas na to, żeby to planowad i wszystkie szczegóły, nie będę mógł 

dzisiaj paostwu zdradzid, ale trzeba wierzyd w to, że Orneta tę drabinę dostanie, bo na nią po prostu zasługuje. I 

ona jest konieczna po to, żeby ratowad życie i mienie w naszym mieście. Jak wszyscy Paostwo wiedzą mamy 

bardzo duże zagrożenie pożarowe, zwarte kamienice i to jest myślę, że bardzo dobra decyzja na przyszłośd i to 

jest oczywiście zadanie własne gminy zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, ochrona przeciwpożarowa. I 

dlatego stąd nasze zabiegi, po to, żeby wpłacając 256 tysięcy, pozyskad mln złotych. Tak mówię bardzo 

abstrakcyjnie i bardzo ogólnie, ale mam nadzieję, że pan to też zrozumiał teraz. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Odnośnie tych inwestycji, o których paostwo wspomnieli i przełożenia na 24 rok, to nie 

wymagam, żebyśmy zapłacili za coś co nie jest wykonane. Jedynie mnie martwi to, że nie zostało wykonane a 

było planowane w tym roku. I miło słyszed, że w 24 roku planujemy ponad 30 mln inwestycji, tylko biorąc pod 

uwagę statystykę z kadencji, która się w tej chwili odbywa, tylko z tej i tylko o tej będę się o tej tylko 

wypowiadał, jest około 40% co roku zaplanowanych inwestycji, więc śmiem wątpid, że przyszłoroczne 

zaplanowane ponad 30 milionów, zostanie wykonane w 100%, co ten rok zresztą też udowadnia. I stąd moje 

obawy. A jeśli chodzi o drabinę to proszę o informację i o tym dofinansowaniu do zakupu samochodu gdzie ta 

drabina będzie stacjonowad, w jakiej odległości od Ornety, ta którą my dofinansowujemy dla Paostwowej 

Straży Pożarnej. I proszę jeszcze o informację, bo zapomniałem zapytad pierwotnie, Otrzymujemy 3 miliony 

jako wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia przez gminę 
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udziałów w spółce pod nazwą Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Pojezierze, proszę wytłumaczyd co, z 

czym to się wiąże dla mieszkaoców, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję panie Burmistrzu bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o drabinę, to ona będzie stacjonowad w jednostce ratowniczo-gaśniczej 

w Olsztynie. Nie wiem czy to przy ul. Szrajbera się znajduje, przy McDonaldzie mówiąc bardzo obrazowo. W 

odległości 51.5 km od Ornety. Jeżeli chodzi o te dofinansowanie, to ono jest bardzo pośrednim 

dofinansowaniem, po to, żeby móc pozyskad drabinę dla Ornety, tę która zostanie wycofana ze służby w 

Paostwowej Straży Pożarnej, a jest to dobra drabina na bazie Mercedesa, która tak jak powiedziałam, będzie 

służyła naszym mieszkaocom. A jej wartośd to około miliona złotych, więc prosty rachunek, że zyskamy na tym 

około 800 000 zł jako gmina, bo myślę, że na tę chwilę, nie byłoby nas stad, jeżeli chodzi o zakup nawet 

używanej drabiny za milion złotych. W związku z tym, biorąc pod uwagę dobre nastawienie pana Komendanta 

Wojewódzkiego Paostwowej Straży Pożarnej do naszej OSP, wspólnie z panem Prezesem Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych, byliśmy z Ornety, na spotkaniu i myślę, że już niedługo będziemy mogli cieszyd się z tej 

drabiny, którą otrzymamy od Paostwowej Straży Pożarnej, wartej około milion zł. Jeżeli chodzi o inwestycje, ja 

mam świadomośd tego, że no pan w to nie wierzy. A ja od razu panu powiem, że nie jesteśmy w stanie 

zrealizowad w 2024 roku wszystkich zapewne inwestycji. To byłoby idealistyczne podejście. Bo budżet gminy, 

nie tylko Ornety, ale każdej gminy ma to do siebie, że no jest elastyczny. I te właśnie wartości jak paostwo 

prześledzicie swoją ostatnią kadencję to one nigdy nie spełniały i nie wypełniały 100% budżetu i nigdy nie będą 

wypełniały realizacji 100% budżetu, bo to jest po prostu na tę chwilę nierealne. Nie jesteśmy w stanie 

przewidzied czy w przetargu na inwestycje drogi, na którą jak Paostwo wiedzą, to mogę powiedzied, że do 

kooca roku zrealizujemy program funkcjonalno- użytkowy, który paostwo dzisiaj, mam nadzieję przegłosujecie, 

o wartości kwot, jeżeli dobrze pamiętam, to 20 000 na drogę do Wojciechowa, na którą otrzymaliśmy 2 miliony 

złotych z Polskiego Ładu, modernizacji drogi gminnej Karkajmy 45 000 a na wartośd tej drogi 5 milionów prawie 

800 000 zł oraz modernizację drogowej ul. Zielonej 25 000 zł, a wartośd tej inwestycji to prawie 2 mln złotych. I 

to planujemy teraz i to mogę paostwu zapewnid, że w tym roku musimy i zrobimy, tak, ten program 

funkcjonalno-użytkowy, po to, żeby móc przygotowad na początku roku przetarg i ewentualnie rozpocząd 

realizację inwestycji w 2024 roku, skooczyd i to będzie i to jest naturalne i to będzie faktem, że w 2025 roku 

zostaną zakooczone te remonty. Za chwileczkę będziemy także odczytywad, będziecie paostwo odczytywad 

pismo do pana Starosty Lidzbarskiego, gdzie my zadeklarowaliśmy, nie zapewniliśmy, że w 2025 roku, w 

styczniu jesteśmy w stanie zapłacid pieniądze, które na inwestycje będą przeznaczone, remontu ulicy Piaskowej, 

więc tu nie można mówid, że w coś nie wierzę. Ja też mówię w to wprost, to nie chodzi o wiarę, czy brak wiary. 

Tylko chodzi o realne podejście do budżetu. Nie ma takiego budżetu w samorządzie, który jest realizowany od a 

do z, nie ma takiej możliwości, dziękuję. Jeżeli chodzi, o tak, jeżeli chodzi o objęcie udziałów w 3 miliony. 

Pamiętacie paostwo rozmawialiśmy z przedstawicielem Krajowego Zasobu Nieruchomości, który tutaj 

przekonywał, był na spotkaniu, na sesji, paostwo podjęliście uchwałę o przystąpieniu do tej Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej Pojezierze. Tak się nazywa ta spółka. My wystąpiliśmy, to była konsekwencja paostwa 

decyzji, do Prezesa Rady Ministrów o przekazanie nam pieniędzy wynikających z tych zapewnieo 
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wcześniejszych. I te 3 miliony złotych jest już na naszym koncie. Jeżeli chodzi o mieszkaoców, to tutaj oczywiście 

pan z KZN-u, też to tłumaczył na sesji, chyba wrześniowej, jeżeli dobrze pamiętam. My planujemy wspólnie, 

jeżeli oczywiście w ogóle dojdzie do skutku. I to też chcę podkreślid i zapewnid, że gmina Orneta i będziemy to 

czynid, nie chcielibyśmy narażad Gminy Orneta na dodatkowe środki, które musielibyśmy znaleźd w budżecie. I 

3 miliony złotych wstępnie, chcemy zaplanowad na budowę 1 budynku mieszkalnego, od 20 do 40 rodzin, w 

zależności od tego, jakie będą wartości. To wszystko będzie dopiero ustalone. Dzisiaj za wiele nie możemy na 

ten temat powiedzied, bo jeszcze za wiele nie wiemy. Jeżeli chodzi o legislację, wiecie wszyscy paostwo, że za 2 

tygodnie zmieni się rząd w Polsce, zapewne i będziemy musieli także do tego tematu ponownie pewnie podejśd 

i rozmowy przed nami w tej kwestii. Nam bardzo zależy na tym, żeby to co zostało powiedziane, było 

dotrzymane. I przede wszystkim, żebyśmy my jako gmina Orneta nie musieli do tego dopłacad. Możecie byd 

paostwo pewni, że w momencie kiedy będziemy musieli dopłacad, to na pewno pierwsi paostwo radni 

będziecie o tym wiedzieli, bo nie wyobrażam sobie sytuacji, w której my musielibyśmy do tego dopłacid. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan radny Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Burmistrzu faktem jest, że już od wielu lat te inwestycje pan ciągle przesuwa. 

Na początku mówi się o większych kwotach inwestycji, hucznie, a z biegiem czasu, okazuje się po roku, że jest 

zrealizowanych tam 50 czy 40% tych inwestycji. Co zupełnie inaczej wygląda, ale ładnie mówid, że jest 10 mln 

na przykład, a później okazuje się, że są 4 mln realizacji tej inwestycji. Na pewno wiem to, że w tym planie jak są 

te inwestycje to wpływa na pewno na, na budżet, na, z korzyścią na pewne rozliczenia, które są korzystne dla 

naszego budżetu. I z tego tytułu tak na pewno się to dzieje. Podejrzewam, że, że te inwestycje są przesuwane, 

ale trzeba zwrócid tu uwagę i przypomnied też, że przesuwanie inwestycji powoduje wzrost kosztów. Ponieważ 

jak sami wiemy jest inflacja i ceny rosną. I wówczas nam już nikt nie da pieniędzy dodatkowych. I będzie tak jak 

z Parkiem Miejskim, przy, przy, nie Parkiem Miejskim tylko parkiem przy Centrum Kultury i Biblioteki, gdzie ten 

wzrost nastąpił o 1 300 000, tam z różnych powodów. Już nie wracajmy do jakich powodów, ale chodzi o to, że 

wzrósł, wzrósł. I to my musieliśmy z naszego budżetu miasta i gminy bardzo dużą kwotę dopłacid tego parku. I 

to, i tak samo to dotyczy innych inwestycji, że ceny nie spadną a tylko wzrosną. I nam... rząd, powiedzmy, który 

przeznaczył te środki na inwestycje, nam już innych dodatkowych nie da. My będziemy musieli je pokryd z 

naszego budżetu. I teraz jeszcze druga sprawa do tej straży, jeszcze króciutko. Chodzi mi o to, czy, bo ja 

zadałem pytanie, pan nie powiedział, czy jakieś inne jeszcze wystąpiły gminy, z taką, dofinansowaniem do, do, 

do tej drabiny, nazwijmy to, do tego samochodu z drabiną, bo prawdopodobnie one też by chciałyby mied tą 

drabinę. Czy ma pan na gwarancję, że ta drabina, czy my tylko występujemy? Czy jakieś inne gminy występują? 

Bo takie zadałem pytanie, pan mi nie odpowiedział. Czy te gminy sponsorując dla Paostwowej Straży, dla mnie 

jeszcze raz powtarzam, jest bardzo dziwne, dla Paostwowej Straży, samorządy gminne finansują. Bardzo dziwna 

rzecz jakaś, to rząd powinien finansowad, a nie, a nie samorządy. Ale pytanie brzmi krótko: czy pan wie czy inne 

samorządy i jaki, i jakie, też partycypują w kosztach zakupu ewentualnie tej drabiny? A jeżeli partycypują to one 

prawdopodobnie też by może chciały mied tą drabinę starą, tak jak pan powiedział, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Taka odpowiedź już padła. Myślę, że nie muszę się, tego powtarzad. Pan radny Junko 

o to pytał, pan nie słuchał tego. Natomiast jeżeli chodzi o kwestie związane z tym co pan powiedział, bardzo 

chciałbym, żeby pan naprawdę, nie, chociaż bym nie chciał, żeby pan zarządzał, ale, żeby pan założył firmę i 

może wtedy byśmy jako gmina mieli szybciej zrealizowane inwestycje, żeby pan dotknął przez chwilę procesu 

inwestycyjnego to pan może nam coś lepiej podpowiedział, życzę tego panu z całego serca oczywiście.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeo. Przechodzimy do głosowania. Proszę włączyd 

głosowanie. Głosujemy nad projektem uchwały na druku 460. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

11 głosów za, 2 wstrzymujące, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 16. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Orneta na 2023 r. – druk 460. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Adam Paweł 

Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej 

Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 460, stanowi załącznik nr 28 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.72.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu sesji. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki 

Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie - druk 463. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17, ale zanim przejdziemy do punktu 17, to 

zarządzam 10 minut przerwy. 

Wznawiam obrady. Jesteśmy przy punkcie 17. Bardzo proszę o przeczytanie projektu uchwały. Zgłoś się. 

Radny Marcin Jotko: Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie. Na podstawie 

artykułu 18b ustęp 1 ustawy o samorządzie gminnym, mając na względzie paragraf 96b ustęp 1 statutu Gminy 

Orneta, Rada Miejska w Ornecie uchwala co następuje. Paragraf 1. Punkt 1. Skargę z dnia 29 sierpnia 2023 roku 

na działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie uznaje się za 

niezasadną. Punkt 2. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf 2. Zobowiązuje się 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie do powiadomienia podmiotu wnoszącego skargę o sposobie jej 

załatwienia. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Pan radny Butkiewicz, bardzo proszę. 



Strona 24 z 34 

 
BRM.0002.12.2023 Protokół nr 12/2023 LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada 2023 r. 

 
Radny Dariusz Butkiewicz: Ponownie witam. Ja zapoznałem się z tą skargą i powiem tak, że nie podoba mi się 

uznanie przez Komisję Skarg za niezasadną. Ponieważ ona była zasadna, w jakimś sensie. Były, były za i przeciw, 

oczywiście jednej i drugiej strony, ale skarga nie była zupełnie niezasadna, bo coś miało tam na rzeczy. Było na 

pewno potwierdzone, że było jakieś zachowanie niedobre dla skarżącego. Ono z czegoś tam wynikało z 

tłumaczeo powiedzmy pracowników Domu Kultury. I mi się nie podoba po prostu to, że skarga została uznana 

za niezasadną. Moim zdaniem ta skarga ewentualnie powinna byd, dojśd do ugody, bo były spotkania obu stron 

i ewentualnie powinno dojśd do jakieś ugody i skargę powinna byd wycofana, a, a nie uchwalana jako 

niezasadna. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeo do wystąpieo. Proszę włączyd 

głosowanie. Kto z paostwa jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 7 głosów za, 8 

głosów za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 17. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalnośd Centrum 

Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie -druk 463.  

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (8) Krzysztof Jan Banucha, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Daniel Kogut, 

Marzena Maria Ołtuszewska, Emil Mateusz Rooda, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

PRZECIW (1) Dariusz Butkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Andrzej Salamonik  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalnośd Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie - druk 463, stanowi 

załącznik nr 30 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.73.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu sesji. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego 

na 2024 rok - druk 465 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 2024, druk 465. Proszę o odczytanie projektu 

uchwały. Już, już.. 

Radny Marcin Jotko: Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

ustalenia podatku rolnego na 2024 rok. Na podstawie artykułu 18 ustawy o samorządzie gminnym oraz artykułu 

6 ustawy o podatku rolnym, po uzyskaniu opinii Warmiosko-Mazurskiej Izby Rolniczej, Rada Miejska w Ornecie 

uchwala co następuje. Paragraf 1. Obniża się cenę skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego ogłoszoną w 

komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2023 roku w sprawie średniej 
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ceny skupu żyta, za okres 11 kwartałów, będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 

2024. Z kwoty 89,63 zł za 1 decytonę, do kwoty 85,15 zł za 1 decytonę. Paragraf 2. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ornety. Paragraf 3. Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Warmiosko-Mazurskiego i obowiązuje od 1 stycznia 2024. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu 

uchwały? Przechodzimy do głosowania. Przypomnę paostwu, że ta uchwała została na wspólnym posiedzeniu, 

na wniosek pana radnego Skowyrskiego przygotowana. Włączamy głosowanie. Kto jest z paostwa za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 18. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów ustalenia 

podatku rolnego na 2024 rok - druk 465.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13)  Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria 

Ołtuszewska, Emil Mateusz Rooda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 

celów ustalenia podatku rolnego na 2024 rok - druk 465, stanowi załącznik nr 32 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.74.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu sesji. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta 

- druk 464 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 19. W sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, 

obręb Bażyny, gmina Orneta. Bardzo proszę o przeczytanie projektu uchwały. 

Radny Marcin Jotko: Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny, gmina Orneta. Działając na podstawie artykułu 18 ustawy o samorządzie gminnym, w związku z ustawą 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada Miejska w Ornecie uchwala co następuje. Paragraf 1. 

Uchyla się uchwałę Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta. Paragraf 2 ustęp 1. Na wniosek Burmistrza Ornety 

przystępuje się do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

położonych w miejscowości Bażyny, obrębie Bażyny wskazanego na załącznikach graficznych do uchwały. Ustęp 



Strona 26 z 34 

 
BRM.0002.12.2023 Protokół nr 12/2023 LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada 2023 r. 

 
2 granice opracowania planu określają załączniki graficzne do uchwały. Punkt 1, załącznik nr 1, działki nr 202/1, 

291, 202/2, 203 obręb Bażyny. Załącznik nr 2 działki nr 183/1, 183/3, 184/3, 186, 64, 65, 184/2, 421/2 obręb 

Bażyny. Załącznik nr 3. Działki nr 268, 272, 277 obręb Bażyny. Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ornety. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa, ten projekt uchwały był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa chce zgłosid uwagi albo wnioski? 

Pan radny Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos. Ja bym prosił o przedstawienie takiej krótkiej informacji, z jakiego powodu 

uchyla się uchwałę, którą podjęła Rada Miejska dnia 30 sierpnia, oraz czy mieszkaocy zainteresowani tymi 

zmianami mają się czegoś obawiad czy mogą byd spokojni czy nastąpiły zmiana działek, których ta zmiana planu 

dotyczy? Prosiłbym o przedstawienie takiej informacji mieszkaocom, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Paulinę Piotrowską. A, Kasię, przepraszam, panią Kasię Lasocką. 

Przepraszam. Paulina już się przestraszyła. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Ornecie Katarzyna Lasocka: Dzieo dobry, witam paostwa. Odnośnie tych 

wyjaśnieo, to tak, uchwała dotyczy merytorycznie dokładnie tych samych nieruchomości, które były w 

poprzedniej uchwale. Wkradł się błąd w załączniku nr 1 odnośnie wskazania graficznego i tylko w zakresie 

określenia na załączniku graficznym ograniczenia tych, no wskazania graficznego, dokładnie, grafika jest po 

prostu błędnie określona. Numery działek i działki merytorycznie są dokładnie te same, także nie mogą się 

obawiad niczego. Uchwała jest tej samej treści, tylko żeby doprecyzowad, żeby nam Wojewoda nie odrzucił w 

przyszłości, w uchwalaniu będzie rozbieżnośd między załącznikiem graficznym wizualnie, między podjętą 

uchwałą wstępną, a tą koocową. Jesteśmy w trakcie procedury i to po prostu wyszło, w trakcie także to nic się 

merytorycznie nie zmienia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: . Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z paostwa ma pytania do tego projektu uchwał? 

Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za uchwała została podjęta, zamykamy punkt 19. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny, gmina Orneta.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Bogdan Kowieszko, Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, 

obręb Bażyny, gmina Orneta - stanowi załącznik nr 34 do protokołu sesji. 



Strona 27 z 34 

 
BRM.0002.12.2023 Protokół nr 12/2023 LXVI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 listopada 2023 r. 

 
Uchwała nr BRM.0007.75.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 29 listopada 2023 r. - stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu sesji. 

 

20. Informacja o wynikach analizy oświadczeo majątkowych. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 20. Informacja o wynikach analizy oświadczeo 

majątkowych. Bardzo proszę o odczytanie. 

Radny Marcin Jotko: Do pana Józefa Uzara Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. Informacja Burmistrza 

Ornety w sprawie analizy złożonych oświadczeo majątkowych za rok 2022, działając na podstawie artykuł 24, 

24h ustęp 12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Ornety dokonał analizy oświadczeo majątkowych 

Zastępcy Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, dyrektorów, zastępców dyrektorów i prezesów 

jednostek organizacyjnych Gminy Orneta oraz pracowników Urzędu Miejskiego w Ornecie upoważnionych do 

wydawania decyzji administracyjnych w imieniu Burmistrza Ornety. W związku z powyższym informuję, że 

analiza oświadczeo majątkowych za rok 2022 osób zobowiązanych do ich złożenia wykazała minimalne 

nieprawidłowości u 4 pracowników. Informuje, również, że pani ......... oświadczenie majątkowe za rok 2022, 

złożyła w miesiącu wrzesieo 2023. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, zamykamy punkt 20. 

 

21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 21 porządku obrad. Sprawozdanie Burmistrza z 

pracy w okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni paostwo 2 listopada spotkaliśmy się z Zastępcą Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Orneta na temat zamiany działek. 7 listopada w Ornecie spotkaliśmy się w sprawie organizacji 

obchodów 105 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę. W spotkaniu udział wzięli przedstawiciele 

Straży Miejskiej, Straży Pożarnej, Policji, dyrektorzy wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy Orneta. 8 

listopada w Olsztynie wzięliśmy udział w spotkaniu zorganizowanym przez Wojewodę Warmiosko-Mazurskiego 

podsumowującym edycję programu Polski Ład. 9 listopada w Ornecie spotkaliśmy się z pełnomocnikiem 

zarządu Energa Oświetlenie w Sopocie na temat zakooczenia wymiany oświetlenia w gminie Orneta i 

znaczących w związku z tym oszczędności dla gminy poniżej tabela zużycia porównania. Ja tylko odniosę się do 

2 miesięcy takich efektywnych i faktycznych po modernizacji, to był miesiąc wrzesieo i październik. I 

porównując miesiąc wrzesieo 2022 zużycie do miesiąca września 2023 to jest 59% oszczędności we wrześniu 

2023 w stosunku do września 2022. A w październiku 51% do października 2022, porównując. 10 listopada w 

Ornecie spotkaliśmy się z dyrektorem Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej w Ornecie na temat uzyskania 

prawie 200 000 zł przez instytucje kultury i bibliotekę z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 

na zakup doposażenia przede wszystkim nagłośnienia scenicznego, nagłośnienia mobilnego oraz zakupu sprzętu 

filmowego. 11 listopada wzięliśmy udział w uroczystościach związanych ze 105 rocznicą odzyskania 

niepodległości przez nasz kraj. Udział w uroczystej mszy świętej w intencji naszej Ojczyzny, przemarsz pod 

pomnik Nieznanego Żołnierza, pod pomnik Sybiraków i Pilotów, którzy oddali życie służąc w 29 Pułku Lotnictwa 
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Myśliwskiego w Ornecie. Złożyliśmy okolicznościowe wiązanki, wzięliśmy udział w Koncercie Laureatów 

organizowanym w kościele pod wezwaniem Świętego Jana Chrzciciela w Ornecie zorganizowanym przez 

Uniwersytet Trzeciego Wieku. Wzięliśmy udział w spotkaniu integracyjnym przy ognisku z mieszkaocami 

Ornety. Żeby nie przedłużad chciałbym bardzo gorąco podziękowad wszystkim, którzy włożyli swoje serca w to, 

żeby ta uroczystośd była dostojna i była na bardzo wysokim poziomie. Bardzo wam wszystkim za to 

uczestnictwo dziękuję. Szczególnie gorąco dużej ilości mieszkaoców. Bardzo dziękuję paostwu. 14 listopada w 

Olsztynie spotkaliśmy się z Komendantem Wojewódzkim Paostwowej Straży Pożarnej w Olsztynie na temat 

pozyskania samochodu-drabiny na potrzeby OSP Orneta. 16 listopada w Ornecie wzięliśmy udział w konferencji 

podsumowującej 710 lat powstania naszego miasta. 20 listopada w Ornecie spotkaliśmy się z dyrekcją oraz 

pracownikami Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornecie z okazji dnia pracownika socjalnego. 21 

listopada wzięliśmy udział w zarządzie Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Ornecie. I 

chcę paostwu jeszcze powiedzied, że odbyliśmy wspólnie z informatykiem, wspólnie z firmą Zeto która wdraża 

nam projekt, na który otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości prawie 1.700 000 zł, który ułatwi życie 

naszym mieszkaocom. Jeżeli chodzi o dostęp do Portalu Mieszkaoca, do możliwości sprawdzenia swoich 

bieżących zobowiązao, do tego, żeby wysład pismo do urzędu, do tego, żeby na swoim portalu mied cały dostęp 

do wszystkich informacji dotyczących wszystkich rzeczy, które są związane chociażby z podatkiem od 

nieruchomości, rolnym czy też odpadami komunalnymi. No i oczywiście bieżącym załatwieniem spraw w 

urzędzie. Odbyliśmy spotkanie, pierwsze szkolenie. To jest cykl spotkao, cykl szkoleo dla mieszkaoców gminy 

Orneta. Takie pierwsze szkolenie odbyło się dla naszych seniorów, którzy oczywiście byli obecni z naszych 

orneckich stowarzyszeo seniorskich. Ze spraw bieżących podpisywanie aktów notarialnych spotkanie z 

sołtysami oraz przewodniczącymi rad osiedli z Gminy Orneta wzięliśmy udział w zawodach strzeleckich 

zorganizowanych przez Klub Strzelecki Alfa oraz przez Stowarzyszenie Orneckie Smoki. Spotykaliśmy się z 

mieszkaocami Karkajm, Wojciechowa, Karbowa. Wzięliśmy udział w otwarciu rozgrywek halowej piłki nożnej w 

Ornecie. Wzięliśmy udział w koncercie Orkiestry Reprezentacyjnej Morskiego Oddziału Straży Granicznej w 

Gdaosku w kościele pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela w Ornecie. Wzięliśmy udział w uroczystości 90 urodzin 

byłego dyrektora, byłej Szkoły Podstawowej w Henrykowie. Jeżeli będą pytania szczegółowo na nie oczywiście 

odpowiem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Panie Burmistrzu proszę o informację w sprawie spotkania z 9 listopada, a właściwie o 

informacje wynikające z tej tabelki, bo tu bardzo dobre informacje dla naszej gminy, że mamy oszczędności 40, 

60, 50% w zależności od miesiąca. Tylko to jest oszczędnośd w zużyciu energii. A jak to wpłynie na oszczędności 

w opłacaniu i ponoszonych kosztach przez naszą gminę dla operatora energii, w rocznej opłacie za 

kompleksową usługę oświetlenia ulicznego? Bo jeśli dobrze pamiętam to tam była taka, według mnie, 

niekorzystna umowa, że według której mamy co roku płacid 1 100 000 -1 000 000? Proszę mnie poprawid jeśli 

się mylę. Czy w związku z tymi oszczędnościami wynikłymi ze zużycia, będziemy mieli oszczędności w tych 

opłatach? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję. To raczej bardzo korzystna umowa. My ją zawarliśmy na okres 6 lat i nie 

spłacamy tego zobowiązania, na które ponieśliśmy zobowiązanie, z budżetu gminy Orneta tylko właśnie z 

oszczędności. Ta inwestycja i ta wewnętrzna stopa zwrotu ,,r” jest przewidziana na okres 6 lat, więc w siódmym 

roku gmina Orneta już będzie miała oszczędności właśnie tego rzędu na zużyciu energii a przede wszystkim na 

rachunkach, które mam nadzieję nie będą się podwyższad, a będą się obniżad, w związku oczywiście chociażby z 

inflacją. Ale krótko. Będą oszczędności na tym temacie w siódmym roku. W tym temacie, przepraszam. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Proszę pan Radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja niestety wrócę jeszcze raz do tej drabiny, bo nie uzyskałem odpowiedzi. Czy, czy 

panu jest znane, że ktoś inny też dofinansowywał ten wóz strażacki z drabiną? Bo takie pytanie zadałem 

wcześniej a nie uzyskałem odpowiedzi. Czy, czy i drugie pytanie. Czy, czy Paostwowa Straż Pożarna 

występowała do nas o takie dofinansowanie? I trzecie pytanie. Dlaczego wcześniej też tutaj nie procedowaliśmy 

jako Rada, czy takie ogromne środki jak na budżet gminy Orneta możemy przeznaczyd? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Darku. To pytanie pierwsze, które pan stawiał, odpowiedź padła. Pan 

Burmistrz powiedział, że nie wie czy jakakolwiek inna gmina, złożyła wniosek. Taka odpowiedź padła. A pan 3 

razy to samo pytanie zadaje, na które już odpowiedź padła. Proszę, panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: No to właśnie samo chciałem powiedzied. Natomiast jeżeli chodzi o inne wnioski, to 

takie wnioski, nie wiem, oczywiście ten wniosek też był od Paostwowej Straży Pożarnej, wpłynął do Urzędu 

Miejskiego w Ornecie. Natomiast przypomnę tylko paostwu, że jakieś 2-2,5 roku temu także dofinansowaliśmy 

zakup samochodów nowych, do akurat na potrzeby Paostwowej Straży Pożarnej, jeżeli dobrze pamiętam, w 

Lidzbarku Warmioskim. Tam dopłacaliśmy wtedy 150 000 zł. I przypomnę tylko, że pozyskaliśmy dzięki temu, 

dzięki tym 150 000 zł, samochód średni ratowniczo-gaśniczy marki Man, który służy do dziś strażakom z OSP, 

przede wszystkim mieszkaocom, z OSP Mingajny, a wartośd tego samochodu to ponad 400 000 zł. Więc tutaj za 

każdym razem, robimy bardzo dobry interes z Paostwową Strażą Pożarną, za co jestem bardzo wdzięczny 

panom komendantom. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: A trzecie mógłby pan powtórzyd?  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dlaczego nie procedowaliśmy w radzie tego. Czy… Dlaczego nie 

procedowaliśmy wcześniej w Radzie tego zakupu. A proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo. Już chciałem zakooczyd tą dyskusję. Nie procedowaliśmy wcześniej, 

bo tak jak powiedziałem to także udzielając tej odpowiedzi, gdyby pan słuchał uważnie, myślę, że to pytanie by 

nie padło. Bo to było bardzo, było to w bardzo krótkim odstępie czasu, w zeszłym tygodniu o tym 

rozmawialiśmy. Dziękuję. I natychmiast poinformowaliśmy Radę Miejską o tym fakcie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie, ja to nacisnąłem, już nieaktualne. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Więcej zgłoszeo nie widzę. Zamykamy punkt 21. 

Sprawozdanie Burmistrza Ornety z pracy w okresie między sesjami - stanowi załącznik nr 36 do protokołu sesji. 
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22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 22. Interpelacje i zapytania radnych składane 

zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Czy ktoś z 

paostwa ma jakąś interpelację albo zapytanie? Proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: I witam po raz kolejny wszystkich. Troszkę zajmie czasu, bo nazbierało się tego. 

Pierwsze interpelacje dwie, to są takie, które dwa razy składałem i dwa razy otrzymałem odpowiedź, że nie, jest 

niezgodna z jakąś tam techniczną stroną tych, tych pism. A więc składam je już po raz 3. Mam nadzieję, że 

ostatni, do 3 razy sztuka, jak nie to podejmę inne kroki prawne. A więc interpelacja. Proszę o przedstawienie w 

formie skanów, trochę zmieniłem, żeby paostwu było łatwiej, przedstawienie w formie skanów, plików 

cyfrowych na płycie CD lub papierowym ksero, umów cywilnoprawnych, umów zleceo, umów o dzieło, za okres 

1 stycznia 2018 do 29 listopad 2023, zawartych przez Burmistrza Ornety oraz rachunków za wymieniony okres 

wykonanych usług opłaconych przez gminę Orneta. Uzasadnienie. Informacja potrzebna jest do 

przeprowadzenia analizy czy środki finansowe z budżetu gminy wydatkowane są zgodnie z interesem 

publicznym. I teraz drugie pismo, które też było odrzucone 2 razy, dotyczyło Parku przy Domu Kultury. Ja już nie 

będę całego pisma czytał, bo tam chodziło oczywiście o przedstawienie kosztorysów, różnego rodzaju 

harmonogramów prac związanych z tą inwestycją. Tylko, tylko na koocu uzasadnienie, którego nie było 

wcześniej. Wyżej wymienione dokumenty potrzebne są do przeprowadzenia analizy, czy wydłużony termin 

realizacji inwestycji, który spowodował wzrost kosztów zadania z budżetu miasta i gminy Orneta o 1 300 000 zł 

był uzasadniony. I takie właśnie składam tutaj po raz 3 interpelacje. I teraz zapytania. Oczywiście wszystko na 

podstawie ustawy o samorządzie. Pierwsze pytanie. Zwracam się z zapytaniem dlaczego panu Burmistrz 

samodzielnie bez dyskusji z Radą Miejską wskazał dla Starostwa Powiatowego ul. Piaskową w Ornecie do 

naboru w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg? To jest pytanie. Teraz następne pytania, nawet 3. Na 

podstawie ustawy o samorządzie, dlaczego udostępniono w Internecie nową stronę Biuletynu Informacji 

Publicznej Urzędu Miejskiego w Ornecie z błędami i bez wcześniejszego jego uzupełnienia, wprowadzając tym 

samym chaos i dezinformację dla mieszkaoców? Ja może tak rozwinę to. Chodzi o to, że ta strona się pojawiła i 

zakładki nie są wypełnione, ludzie, ludzie nawet, rozmowy z ludźmi to oni już nie wiedzą czy mają tej starej 

stronie szukad, czy na nowej stronie szukad. Bo pewne informacje są na starej, pewne są na nowej. Moim 

zdaniem ta, ten Biuletyn nowa strona Biuletynu Informacji powinna się ukazad jaka byłaby uzupełniona i wtedy 

powinna byd załączona, a tamta ewentualnie wyłączona, albo przynajmniej uzupełniona. Bo na przykład jest w 

tej chwili nawet z transmisjami obrad video to jest, jest coś takiego, że, że nie w tych zakładkach transmisja. A 

tam jest archiwum. Możecie to paostwo sprawdzid, że klikamy transmisje a wyskakuje nam archiwum. To 

zupełnie pomyłka jest. Drugie pytanie. Dlaczego sesje Rady Miejskiej nie są publikowane zgodnie z ustawą o 

samorządzie gminnym równolegle na stronie Urzędu Miejskiego i Biuletynie Informacji Publicznej? Przez, no od 

początku, kiedy były już samorządy zostały zobowiązane do rejestracji sesji Rady Miejskiej. No to te transmisje 

ukazywały się na stronie Urzędu Miejskiego w Ornecie tylko i wyłącznie a nie bez mimo, że na był portal Rady 

Miejskiej nie było tam tych sesji. W tej chwili to się zmieniło na tym portalu są sesje, a na Urzędzie Miejskim nie 
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ma archiwum. Przynajmniej nie ma archiwum. Może w tej chwili transmisja leci, ja tego nie wiem na stronie 

Urzędu Miejskiego, sesja bo ludzie to już nie wiedzą czy mają teraz wchodzid na ten Biuletyn Informacji i tam 

szukad transmisji na żywo czy, czy, mają Urzędu Miejskiego w stronę wchodzid i oglądad transmisję na żywo. Ja 

sam nie wiem nawet w tej chwili. I 3 pytanie dlaczego Sesja Rady Miejskiej z września i z października 2023 

zamieszczone zostały tylko na stronie BIP, czyli Biletenu, Biuletynu Informacji Publicznej i ukazało się z 

ogromnym opóźnieniem, mimo, że sesję z sierpnia, mimo, że sesja z sierpnia, gdzie już była nowa strona, 

ukazała się w trybie dotychczas stosowanym, dosyd szybko po tygodniu, zdaje się. A z września i z października 

ukazały się, nie wiem, po półtora miesiąca. Bardzo długi okres oczekiwania. To, były, to były głosy mieszkaoców. 

Dlatego ja składam takie zapytanie. Kolejne. Dlaczego, proszę o odpowiedź, czy zgodne z prawem jest 

przedstawianie radnym projektu uchwały zmian w budżecie gminy, w którym znaczy to jest, a może inaczej to 

jest odpowiedź to jest kolejne pismo, na którą ja złożyłem już zapytanie, ale dostałem odpowiedź, że proszę o 

uszczegółowienie. No to, no to teraz to rozwijam te pytanie i jeszcze raz czytam. Proszę o odpowiedź czy 

zgodne z prawem jest przedstawianie radnym projektu uchwały zmian w budżecie gminy, w którym oprócz 

przesunięd środków finansowych znajdują się także punkty dotyczące przeznaczenia środków finansowych na 

inne nowe zadania? Wcześniej nie procedowane przez radę miejską w formie uchwały. Proszę o podanie 

podstawy prawnej takiego działania. Nawet w dniu dzisiejszym mieliśmy taki przykład właśnie, też kolejny, że 

była uchwała zmiany budżetowej a w tym właśnie między innymi były te przeznaczenie środków finansowych 

256 tysięcy dla Straży, Wojewódzkiej Straży Pożarnej, i to, i to trzeba było procedowad razem, razem z kilkoma 

innymi rzeczami. Moim zdaniem, według, moim zdaniem, jakby prawo było inne To bym się bardzo zdziwił, że 

najpierw powinniśmy podjąd chwałę, czy chcemy przeznaczyd takie środki dla, dla Straży Pożarnej na ten 

samochód. A później po, jakby po uchwała by ta została uznana, dopiero można by je wnieśd do projektu 

zmiany uchwały? To wszystko, to wszystko. To są te, te moje zapytanie do pracy i zapytania. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Panie Burmistrzu na piśmie będziemy odpowiadad. Proszę bardzo, 

ale proszę się zgłosid. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o transmisje sesji Rady Miejskiej, znowu wprowadza Pan 

społeczeostwo w błąd panie Butkiewicz, bo sesje są zarówno na stronie orneta.pl jak i na Biuletynie. Nie będę 

dalej czytał co kolega informatyk napisał. Sesje Rady Miejskiej w Ornecie http www.orneta.pl, oczywiście link 

jest podany, wchodzę w niego i jestem na żywo. Wie pan, no, jak pan nie wie, to niech pan nie mówi. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: No muszę niestety spokojnie tym razem odnieś się do pana słów, który pan mi coś 

zarzuca a też nieprawdę. Ponieważ ja przed sesją samą, przed samą sesją zajrzałem na Biuletyn Informacji 

Publicznej i tu pan też mnie nie słucha, bo ja wspomniałem, że pomylony jest. Jeżeli wchodzi się na transmisje 

w BIP-ie to wyskakuje archiwum, a jeżeli się wchodzi na, na odwrotnie w Urzędzie Miejskim, to, to jest, to jest 

w archiwum, to jest esesja. i dlatego nie wiem ostatecznie jest zamieszanie po prostu, zamieszanie nazwijmy to. 

Nie wiem, nie jest dokładnie linki porobione. Ja nie mówię, że nie ma sesji. Sesja gdzieś jest. Tylko teraz nie 

wiem czy ona jest na ostatecznie w BIP-ie, na portalu Rady Miejskiej, czy nadal jest sesja transmitowana na 

żywo na stronie Urzędu Miejskiego w Ornecie. I to, to nie wprowadzam w błąd, tylko ja sam nie wiem, sam nie 
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wiem, bo sam mimo, że chyba trochę nawet więcej wiem na ten temat, a jednak się mylę, sam się mylę, bo, bo 

nie wiem, bo jest po prostu przekierowanie jest na, nie te, nie w te miejsca, nie w te miejsca. Także proszę mi 

nie zarzucad, że ja mówię nieprawdę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeo. Zamykamy punkt 22. 

 

23. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 23. Pytania i wnioski sołtysów, mieszkaoców w 

sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z paostwa sołtysów albo mieszkaocy chciałby zadad pytania? Nie widzę. 

Czy ktoś z paostwa na sali chce zabrad, zadad pytanie? Proszę bardzo, pan Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja tu w imieniu mieszkaoców chciałem zadad pytanie. Temat akurat aktualny, chodzi 

o odśnieżanie, ponieważ zamieściłem na swojej stronie informacje. Mi się wydaje, że Urząd powinien byd 

zadowolony. Zamieściłem informację kto jest za co odpowiedzialny, jakie drogi, ulice, chodniki, za, za co kto 

odpowiada. Ale tu się pojawiają oczywiście wątpliwości, bo mieszkaocy do kooca nie rozumieją i zadają pytania. 

Takie na przykład pierwsze pytanie, takie, które mieszkanie zadał. A kto jest odpowiedzialny za odśnieżanie 

drogi na lotnisku do posesji, ale do posesji, czyli czy to, bo tam, ja nie wiem, do której posesji, tam jest 

nazwisko, ja nie chcę nazwiska podawad tej osoby. mi się wydaje że chodzi o ten o ten budynek tam co jest na 

lotnisku. Czy do jakiej kategorii dróg, to należy? Kto jest odpowiedzialny za to odśnieżanie? Teraz kolejna rzecz 

to było takie zapytanie. A dlaczego my mamy dzwonid? No bo ja też, my kiedyś o tym rozmawialiśmy, że, że to 

nie tylko, że my przestawiamy kontakty i ludzie dzwoocie sobie. No chyba Burmistrz miasta też jest w jakimś 

sensie odpowiedzialny i też powinien reagowad. I 3 pytanie. To jest takie odśnieżanie wszystko. Czy chodniki na 

przykład na 1 Maja, to jest droga wojewódzka, czy, czy, za tego za drogi wojewódzkie odpowiada ten 

województwo, czy nie? Bo to taki najdłuższy odcinek, nie, chyba chodnika w naszym mieście. To takie, żeby była 

jasnośd. Mieszkaocy, żeby to usłyszeli, żeby była jasnośd. Bo ja wiem, że jak jest droga, to za chodniki 

odpowiada jednostka, która, której jest ta droga, tak? Zdaje się, tak, o ile się nie mylę. Ale to, że było to 

paostwo, żebyście wyjaśnili, tak jaśniej. Chodzi o tego 1 Maja, przykład 1 Maja i czy dotyczy wszystkich innych 

dróg. Jeżeli jest droga powiatowa, to, chodniki odpowiada powiat. Jeżeli jest droga wojewódzka, tak jak 1 Maja 

to za chodniki województwo czy, czy jak droga gminna to, to za chodniki odpowiada gmina. Akurat dużo pytao 

takich się właśnie pojawiło, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Po co pan będzie odpowiadał, jak pan Darek zadał pytanie i odpowiedział 

sobie. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Nie, ja tylko chciałbym właśnie panie Przewodniczący poprosid pana Radnego o 

sprecyzowanie na piśmie, przepraszając naszych pracowników, żeby było to precyzyjne i żeby pan przygotował 

się do tego. Bo ciężko odpowiedzied na odpowiedzi, które pan sam udzielił, więc jeżeli pan będzie chciał to 

proszę na piśmie. A my udzielimy na piśmie odpowiedzi, bardzo szczegółowej, wyczerpującej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Mała polemika to jest, mała polemika. Ja odpowiedziałem, bo mam większą wiedzę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To są pytania a nie polemika. Zadaje pan pytanie, polemiki tutaj nie ma. 
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Radny Dariusz Butkiewicz: No to zadałem pytanie 1, chociaż, przynajmniej na te 1, powinienem dostad 

odpowiedź. Znaczy ja i mieszkaniec ten, czy droga, czy drogi na lotnisku są jakie kategorie, przez kogo powinny 

byd odśnieżane do posesji, bo ja chcę odpowiedzied temu mieszkaocowi, albo ogląda ten mieszkaniec 

ewentualnie sesję to usłyszy. Przynajmniej takie pytanie, no to pytanie, też drugie, żeby było jaśniej. Na 1 Maja 

są chodniki, kto odpowiada? żeby, to już jest konkretne pytanie. I nie muszę na piśmie tego pisad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Burmistrzu nie chce pan? To pan odpowie panu Radnemu 

Butkiewiczowi, kto odpowiada za drogę na lotnisku i kto za chodniki. Ja wiem, że za chodniki jak jest droga 

wojewódzka, to sobie pan odpowiedział, kto jest. Jak jest droga powiatowa kto odpowiada, jak jest gminna, kto 

odpowiada? Gmina. Powiatowa-powiat. Województwo-województwo. No to jest prosta zasada. I po co to pytad 

o to 150 razy? A jeszcze było drugie pytanie panie Burmistrzu, na które ja nie umiem odpowiedzied. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja bardzo bym prosił, o jednak, bo to pójdzie w eter, chociaż oglądalnośd może byd 

mizerna, ale to pójdzie w eter, więc bardzo bym prosił, żeby było to sprecyzowane na piśmie, bo odpowiedź 

jest bardzo złożona. I chciałbym, żeby pan to dobrze zrozumiał i dobrze przekażą, przekazał, mieszkaocom. 

Więc myślę, że najlepszym rozwiązaniem, propozycją będzie to, żeby pan złożył to pytanie na piśmie. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę. Czyli pan Burmistrz, chce od pana na piśmie i ma takie prawo, 

a pan złoży na piśmie dostanie pan odpowiedź. Czy są jakieś jeszcze inne pytania? Nie widzę. Zamykamy punkt 

23. 

 

24. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 24. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski 

oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Nie mamy takich odpowiedzi. Zamykamy punkt 

24. 

 

25. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 25. Informacje i komunikaty. Jak paostwo wiecie na 

komisji wspólnej, chcę poinformowad, mieliśmy 2 pisma pana Starosty dotyczące przebudowy drogi 

powiatowej ul. Piaskowa w Ornecie i dotyczące przebudowy drogi na odcinku Osetnik-Spędy. I jak paostwo 

wiecie podjęliśmy decyzję, że przychylamy się do wniosku pana Starosty. Jesteśmy gotowi finansowad, 

współfinansowad te dwie inwestycje, w pierwszym, w pierwszej części roku 2025. I jeszcze jedno. Informacja. 

Pan Burmistrz zwracał się do Rady odnośnie zgody na przekazanie samochodu Volkswagen Caddy z... z.. 

MGOPS-u do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Ornecie. I Rada przychyliła się do tego wniosku. Czy 

ktoś z paostwa ma jakieś informacje i komunikaty? Nie widzę zamykamy punkt 25. 
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26. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 26. Ja bardzo serdecznie paostwu wszystkim 

dziękuję za udział w sesji, za cierpliwośd. I zamykam 66 sesję Rady Miejskiej. 
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